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Del Sector 
B I e u E s 

L'Associació de Veins «Tenes» continuant amb la seva tas-
ca de concienciació popular, va organitzar ei dia 17 de no-
vembre un colloqui en el quai intervingueren en Maurici Ar-
gemi i en Lluís Scià, de la Federació de Pares d'Alumnes 
de Catalunya (F.A.P.A.C.), els quais informaren deis objec-
t lus d'aquest organisme, els quais es poden resumir en un 
intent de renovació, profundament democratic, del sistema 
educatiu en el nostre país. A nivell de pöble aconsellaren 
una total entesa entre pares i mestres per tal d'aconseguir 
entre tots el mes alt grau d'ensenyament possible. 

Cal ressenyar que la Comissió Gestora de l 'Associació de 
Pares d'Alumnes està Iluitant per aconseguir una ampüació 
de cursos a partir del proper any en el nostre poblé, i oer 
tai motiu tindrà Hoc dintre de pocs dies una reunió amb tots 
els pares interessats per assabentar-los deis passos fets 
f ins al moment I de la futura actuació, la qual està dirigida 
a aconseguir unes escoles dignes i sense la necessitai de 
tenir de desplaçar-se als pobles veins. 

La Comissió de Control de la Gestio Municipal, es reuní 
el passat mes de novembre amb la Corporació Municipal 
per tal d'aconseguir informació sobre els temes mes impor-
tants i de més trascendencia en el nostre pöble. En la md-
teixa reunió i posteriorment en un escrit, la Comissió de 
Control ha demanat el ooguer participar en el «plenillo» Mu-
nicipal, per tal d' intervenir en les decisions que es prenguin 
en aquest Consistori f ins al moment de les Eleccions Muni-
cipals, cosa que fins ara tía estât denegada, però considc' 
rant la bona disposició existent, es pot considerar factible. 

El dia 20 del passat mes de novembre tenia Hoc a la finca 
«Can Canals», propietat del Dr. Visa, la tradicional marca de 
cavalls. Cada any que passa acudeix més gent portats per 
la seva afició ais cavalls o també, per qué no, per la curio-
sitat que la novetat per tots nosaltres significa. Sembla que 
aquesta vegada eren unes 300 persones les que allí acudi-
ren atrets per la gentilesa del propietari organitzador i del 
pintoresc racó. 

CASAL DE BIGUES 

Un grup de gent jove disposada a treballar peis altres i 
amb el sol objectiu de portar a terme les més diferents ac-
t iv i tats per a fer un poblé mil lor, ha creat el que ells ano-
menen «Casal de Bigues». En temps de vacances organitza-
ren ei «Casal d'Estiu» agrupant a un bon nombre de nens 
i nenes, eis quais estudiaven i jugaven junts, activitats que 
tenien Hoc a la Parroquia. En vista de l 'exit aconseguit es 
posaren mans a l'obra i ja tenen en marxa el «Casal d'Hi-
vern» on cada dissabte a la tarda es reuneixen eis menuts 
i allí pinten, esculpeixen, juguen, aprenen, i el que és millor 
conviuen junts. cosa tan dif íci l en el nostre poblé, degut a 

la dispersió, manca d'escoles i de local per trobar-se. Ex-
plicades aqüestes coses sembla normal que gran nombre de 
menuts passin eis dissabtes a la tarda al Casal, veritat?. 
Dones no, són pocs eis que hi van, i un es pregunta, ¿com 
és que eis pares no tinguin interés en portar eis seus filis 
a un lloc on a més de distreure's aprenen? ¿És millor pas-
sar-se tres hores davant el televisor? . 

Desde «Ronsana» volem fer un cr i t ais pares de Bigues 
perqué es donin compte de l ' interessant d'aquest Casal, que 
un grup desinteressat de joves porta a terme. 

CINE-FORUM 

Per primera vegada a Bigues va haver-hi el día 26 de no-
vembre, a la nit, una sessió de «Cine-Fòrum». En la mateixa 
es projectà el f i lm «Valí Florida» (Historia d'un poblé], pro-
dui'da i dirigida per l'Esteve Rovira de Sant Esteve de l'alau-
tordera, amb guió de Jordi Bälget i Esteve Rovira i interpre-
tada per joves i grans del mateix poblé. 

No intentarem fer una crít ica, dones no estem préparais, 
però sí direm que es tracta d'una pellícula-documental molt 
ben portada a terme amb efectes d'una gran espectaculari-
tat i exteriors rodats en els mateixos llocs on conta la histo-
ria. El mil lor que es pot dir. és que, les 40 o més persones 
assistents, quasi totes de 10 a 20 anys, van estar atentes 
durant eis 90 minuts de projecció i al final ompliren de pre-
guntes a l'Esteve Rovira. 

En resum una classe d'història divertida i instructiva rea-
litzada per un director de cine de 19 anys, el qual està cri-
dat a les més altes empreses. Es pot adelantar que el pro-
per mes de gener el tornarem a tenir entre nosaltres, con-
cretament el dia de Sant Sebastià 

XIRINACS A BIGUES 

Organitzat pr l 'Assóciació de Veïns «Tenes», el Senador 
Xirinacs venia el dia 8 de desembre a fer una «xerrada-col-
loqui» al nostre poblé. Expectació durant tota la setmana 
i perqué res no hi faltés, pintades contra ell en diversos 
llocs del poblé, fetes amb la protecció i l'anonimat de la 
foscor de la nit. Tema de la conferéncia «Experiéncies per-
sonals en pobles petits», del qual ell n'és bon catedràtic 
degut a la quantitat que n'ha recorregut durant la seva carre-
ra eclesiástica. Eis assistents a l'acte foren 150, que ompli-
ren de gom a gom el local del Sr. Enriquet. 

No cal dir que la senzillesa i claredat d'idees de Tactual 
Senador van plaure ais assistents, eis auals varen po-
guer viure «en viu» la manera de pensar d'aquesta per-
sona tan polémica, precisament per la seva bona fe i ma-
nera de mirar-se les coses pel cantó senzill i logic. En la 
seva «xerrada» va deixar marcades les directrius del que 
t idria de ser una vertadera comunitat i les maneres per 
aconseguir-ho. 
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